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Program supporting Holocaust survivors

 
in German:
Programm zur Unterstützung österreichischer Holocaust-Überlebender

Project

 

Description

The aim of the Austrian project in New York is to provide Austrian victims of Nazi persecution a combination of advanced case management and
various social services so that they can lead independent lives and age with dignity. Social workers advise Austrian survivors on a range of
concerns such a their medical needs, a deterioration in health, social or emotional problems, legal matters, assertion of many kinds of claims and
matters involving restitution. Social workers are virtually the most important representatives and advocates of our clients and ensure that they
have the necessary support in all respects. These core services comprise advanced case management, housework and household management,
subsidized nursing, assistance with managing financial affairs, social and voluntary programs and emergency financial assistance. All Selphelp
clients are cared for by the seven community oriented Nazi Victims Service Centers and have access to the full range of Selfhelp services –
affordable accommodation, retirement centers, social daycare centers for Alzheimer’s patients, help with immigration matters, technology
especially developed for the elderly and more.

in German:
Das Ziel des österreichischen Projekts in New York besteht darin, den österreichischen Opfern der NS-Verfolgung eine Mischung aus
fortgeschrittener Fallbetreuung und diversen Sozialdienstleistungen zur Verfügung zu stellen, damit sie weiterhin ein unabhängiges Leben führen
und in Würde alt werden können. SozialarbeiterInnen beraten österreichische Überlebende über eine Vielzahl von Anliegen, wie etwa
medizinische Bedürfnisse, Verschlechterung des Gesundheitszustandes, soziale und emotionale Probleme, Rechtsangelegenheiten, Betreibung
von Ansprüchen aller Art sowie Restitutionsangelegenheiten. SozialarbeiterInnen sind praktisch die wichtigsten VertreterInnen und
FürsprecherInnen der KlientInnen und sorgen dafür, dass die erforderliche Unterstützung auf allen Ebenen zur Verfügung steht. Diese
Kerndienste umfassen die fortgeschrittene Fallbetreuung, Hausarbeit und Haushaltsführung, geförderte Heimpflege, Unterstützung bei der
Regelung der persönlichen finanziellen Angelegenheiten, Sozial- und Freiwilligenprogramme und finanzielle Nothilfe. Alle Selfhelp-KlientInnen
werden von den sieben gemeinschaftsorientierten Nazi-Victim-Service-Zentren versorgt und haben Zugang zu den Selfhelp-Leistungen in ihrem
Gesamtumfang – zahlbare Unterkunft, PensionistInnenzentren, soziale Tagesbetreuung für AlzheimerpatientInnen, Hilfe bei
Einwanderungsfragen, speziell für ältere Menschen entwickelte Technologien und mehr.

Applicant

Selfhelp Community Services, Inc.

in German:
Selfhelp Community Services, Inc.

Website

http://www.selfhelp.net

Location

Israel

Approved

14 May 2018

Category

Social programme

Type

Social / socio-medical projects

Funding

Residue pursuant to Sec. 2b NF Law

Please note

http://www.selfhelp.net


The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


